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Vroeggeboorten  -  iPOP-studie

Volgens het agentschap Opgroeien zijn er vorig jaar 66.560 ‘coronababy’s’ geboren in 
Vlaanderen. Dat is 4,6% meer dan een jaar eerder. Deze cijfers worden vermoedelijk 
geduid door het feit dat toekomstige ouders in het begin van de COVID-19-pandemie hun 
kinderwens uitstelden om dan na de eerste versoepelingen aan kinderen te beginnen.

In elke provincie wordt deze stijging opgemerkt: Oost-Vlaanderen + 7%, Antwerpen + 
5%, Vlaams-Brabant + 4%, Limburg + 2,5% en West-Vlaanderen + 2%. Het aandeel 
jongens en meisjes blijft evenwel hetzelfde: 51% jongens tegenover 49% meisjes. 
Ongeveer 8% van hen was prematuur (voor de 37ste zwangerschapsweek).

Deze gegevens worden echter nog niet bevestigd in het rapport van het Studiecentrum 
voor Perinatale Epidemiologie (SPE) dat in het najaar van 2022 de gegevens van 2021 
zal publiceren en analyseren.

In een mondelinge vraag (nr. 1712 van 9 februari 2021) over een mogelijke daling van 
het aantal prematuren sinds het begin van de coronamaatregelen is er gezegd dat het 
SPE deel zou nemen aan de iPOP-studie (International Perinatal Outcomes in the 
Pandemic Study) die de perinatale uitkomsten tijdens de pandemie in kaart brengt en 
mogelijke oorzaken van wijzigingen in de frequentie van vroeggeboorte onderzoekt. 
Daarbij wordt ook gekeken naar de specifieke lockdownmaatregelen, het beleid rond 
moederschapsrust en verloskundige zorgverlening, en luchtverontreiniging.

1. Beschikt de minister over de resultaten en conclusies van de iPOP-studie omtrent 
vroeggeboorten waaraan het SPE heeft deelgenomen? Wat kunnen ze ons leren?

2. Zullen er ook (nieuwe) adviezen worden geformuleerd voor aanstaande moeders? Zo 
ja, welke? Graag enige toelichting hierbij.     
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1. De resultaten van de IPOP-studie werden nog niet gepubliceerd. Aangezien 
verschillende factoren de duur van het review- en publicatieproces in een 
wetenschappelijk tijdschrift beïnvloeden, kan momenteel geen datum van publicatie 
worden vooropgesteld. 

2. Als de studie gepubliceerd is, is het nodig eventuele consequenties voor onze populatie 
in kaart te brengen. Resultaten van een grote internationale studie kunnen nooit 
zomaar naar de Vlaamse populatie geëxtrapoleerd worden. Van die ‘overdracht’ van 
gegevens naar Vlaanderen zal afhangen of en zo ja welke beleidsmaatregelen zich 
opdringen.


